



Press Release

Statement by Alain Rouy, Vice-President of the International Peace Bureau and National Secretary of the "Mouvement de la Paix" (France): Nobel Peace Prize 2024 Award to Nihon Hidankyo and the Fight Against Nuclear Weapons

Déclaration de Alain ROUY, secrétaire national du "Mouvement de la Paix" (France), vice-président du Bureau International de la Paix

L'attribution du Prix Nobel de la Paix 2024 à l'organisation japonaise Nihon Hidankyo est une récompense méritée pour les hibakushas qui par leur témoignage mettent en garde depuis des décennies contre l'usage des armes nucléaires.

Nous vivons un moment crucial où certains envisagent l'utilisation des armes nucléaires dans les conflits en cours et où les puissances nucléaires sont engagées dans la "modernisation" et l'augmentation de leurs arsenaux nucléaires. C'est en particulier le cas de la France qui s'apprête à doubler ses dépenses consacrées aux armes nucléaires (7 milliards d'euros en 2025 contre 3,5 milliards en 2017), avec l'objectif terrifiant de dépenser 100 milliards en 15 ans pour les armes nucléaires.

Il faut dire non à cette course infernale aux armements et développer les mobilisations internationales pour l'élimination des armes nucléaires. En France, nous demandons à notre gouvernement de prendre en considération le Traité sur l'Interdiction des Armes Nucléaires (TIAN) entré en vigueur le 22 janvier 2021 et déjà signé par 94 Etats et ratifié par 73. La France doit s'engager à son tour dans ce processus, d'abord en participant comme observateur aux réunions des Etats-parties au TIAN, avec l'objectif de le rejoindre.





International Peace Bureau

Disarmament for Development

Release Date: 17th October 2024

Après le prix Nobel de la Paix de 2017 attribué à la campagne internationale ICAN, le Prix Nobel 2024 constitue une aide et un puissant encouragement pour tous ceux qui luttent pour un monde enfin débarrassé des armes nucléaires.

Statement by Alain ROUY, National Secretary of the “Mouvement de la Paix” (France), Vice-President of the International Peace Bureau

The award of the Nobel Peace Prize 2024 to the Japanese organization Nihon Hidankyo is a well-deserved reward for the hibakushas who have been warning against the use of nuclear weapons for decades.

We are living at a crucial moment when some are considering the use of nuclear weapons in ongoing conflicts, and when the nuclear powers are engaged in “modernizing” and increasing their nuclear arsenals.

This is particularly true of France, which is preparing to double its spending on nuclear weapons (7 billion euros in 2025, compared with 3.5 billion in 2017), with the terrifying goal of spending 100 billion in 15 years on nuclear weapons.

We have to say no to this infernal arms race and develop international mobilizations for the elimination of nuclear weapons. In France, we are asking our government to take into consideration the Treaty on the Prohibition of Nuclear Weapons (TPNW), which came into force on January 22, 2021 and has already been signed by 94 countries and ratified by 73. France must take its turn in this process, first by participating as an observer in the meetings of the States Parties to the TIAN, with the aim of joining it.

Following on the 2017 Nobel Peace Prize awarded to the international ICAN campaign, the Nobel Prize 2024 is a powerful encouragement and support for all those fighting for a world finally free of nuclear weapons.

